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1 Pro Groen Sport, cultuur en recreatie 41 Onderdeel Natuur, landschap en groen; Specifiek in 

2022:

1. Welke natuurgebieden in gemeentelijk eigendom 

worden hier bedoeld?

2. Hoeveel hectare natuurgebied wordt dan 

overgedragen

3. Wordt bij de overdracht ook een te behouden kwaliteit 

meegegeven?

4. Valt faunabeheer ook onder het genoemde 

terreinbeheer?

Onderdeel Natuur, landschap en groen; Specifiek in 

2022:

1. Welke natuurgebieden in gemeentelijk eigendom 

worden hier bedoeld?

2. Hoeveel hectare natuurgebied wordt dan 

overgedragen

3. Wordt bij de overdracht ook een te behouden kwaliteit 

meegegeven?

4. Valt faunabeheer ook onder het genoemde 

terreinbeheer?

Ad 1) Haerenbos, Cortenbacherbos en Cortenbacherweides.

Ad 2) circa 17 ha.

Ad 3) De overdracht van de natuurgebieden is juist ingegeven 

vanuit de gedachte dat een natuurbeherende instantie, in dit geval 

Limburgs Landschap, meer kennis en kunde maar ook 

(financiële) middelen heeft om het beheer van natuurgebieden uit 

te voeren.

Ad 4) Hier valt ook faunabeheer onder.

2 Pro Groen Sport, cultuur en recreatie 42 Onderdeel Natuur, landschap en groen; Specifiek in 

2022:

Waar vind ik de herziene Bomenverordening?

Deze is nog niet gereed en wordt momenteel geactualiseerd. De 

verordening zal in 2022 aan de raad worden voorgelegd.

3 Pro Groen Sociaal domein 47 Onderdeel Kompas en Inburgeringswet; Specifiek in 

2022:

Wat gaat er veranderen door de nieuwe wet? Wat is het 

verschil tussen oude en nieuwe wet?

Het grootste verschil tussen de oude en nieuwe wet is dat onder 

de oude wet de inburgeraar zelf verantwoordelijk is voor zijn of 

haar inburgering en hier ook zelf de financiering voor krijgt via 

DUO en onder de nieuwe wet is de gemeente verantwoordelijk 

voor de inburgering en loopt de financiering hiervan via ons. 

Daarnaast zijn er een aantal verplichtingen bijgekomen zoals 

financieel ontzorgen. Hierin verandert voor ons heel weinig want 

dat wordt gedaan door Kompas. Het PVT 

(participatieverklaringstraject) moet uitgebreider worden, dat gaat 

Parkstadbreed uitgevoerd worden en in de MAP (Module 

Arbeidsmarkt en Participatie) worden wat aanvullende eisen 

gesteld die wederom Parkstadbreed uitgevoerd gaan worden door 

WSP (werkgeverservicepunt). 
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4 Pro Groen Sociaal domein 48 Onderdeel Leefbaarheid Kernen; Specifiek in 2022:

Wat is het instrument canvas als hulpmiddel bij 

initiatieven uit de samenleving? Meer achtergrond 

informatie graag.

Tijdens de thema-avond van 20 september 2020 in de Borenburg 

is uitgebreid ingegaan op het instrument ‘canvas’. Het is een 

instrument dat ondersteunt bij het faciliteren van een open en 

transparante dialoog over ieders ervaringen en belangen. 

Daarnaast ondersteunt het bij het afstemmen van verwachtingen 

en doelstellingen, bij het creëren van inzicht en begrip en bij het 

bespreken van kennis, machtsverhoudingen en gedeelde 

verantwoordelijkheden in zowel het plannen en uitvoeren als het 

evalueren van een co-designproces. 

5 Pro Groen Volksgezondheid en milieu 55 Onderdeel Afval; Wat gaan we daarvoor doen:

Streefgetal is 100 kg afval per inwoner in 2025;

Op welk getal zitten we nu? 

In het verleden actie 0 kg was ook haalbaar

Ook in het verleden ooit gesproken over 60 kg/jaar

Het lijkt dat deze waarde stagneert.

Hoe is de verhouding geweest tussen de gewenste 

waarde en gerealiseerde waarde de afgelopen 3 jaar?

Is er een trend te zien dan richting 2025 of waar komt de 

100 kg vandaan?

Om het streefgetal van 100kg te gaan halen wordt momenteel het 

(regionale) Grondstoffenplan opgesteld. Het is de bedoeling om 

dit plan eind 2021/begin 2022 door de gemeenteraden van de 

Rd4-gemeenten te laten vaststellen. Hierin worden de acties 

beschreven om de 100 kg per inwoner te halen.

In Voerendaal zitten we in 2020 op 106,6 kg restafval per jaar.

De trend voor restafval per inwoner in Voerendaal is:

2016: 122,1 kg

2017: 123,2 kg

2018: 109,5 kg

2019: 101,2 kg

De 100 kg ligt voor een landelijke gemeente als Voerendaal nu al 

binnen handbereik. Voor de stedelijke gemeenten binnen 

Parkstad zullen de aanvullende maatregelen uit het 

Grondstoffenplan noodzakelijk zijn om de 100 kg/inw te halen. 

Vandaar dat in het regionale Grondstoffenplan de 100 kg/inw als 

realistisch doel voor de Rd4-gemeenten is opgenomen.

6 Pro Groen Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en 

stedelijke vernieuwing

60 Project Tiny houses worden nergens meer benoemd.  Is 

dit project in de ijskast beland?

Het project is in afwachting van onderzoek naar alternatieve 

locaties on hold gezet, mede op verzoek van initiatiefneemster.

7 Pro Groen Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en 

stedelijke vernieuwing

61 Verduurzaming van gemeentelijk vastgoed let op nieuwe 

ontwikkelingen lichtgewicht zonnepanelen of 

warmteopslag! Wordt dit meegenomen in 

berekeningen? 

We nemen lichtgewicht zonnepanelen en warmteopslag mee in 

de planontwikkeling en berekeningen. Dit zal ook zijn positieve 

weerslag vinden in het constructieve gedeelte. 
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8 Pro Groen Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en 

stedelijke vernieuwing

61 Omgevingsdialoog: welke partijen? Hoe invulling? Met betrekking tot het Regionaal Afstemmings Kader (RAK) en de 

omgevingsdialoog concentreert de discussie zich rond de 

mogelijke locaties van zonneweides. Conform het RAK, zijn de 

intenties uitgesproken rondom de totstandkoming van een 

anterieure overeenkomst (tussen gemeente en initiatiefnemers). 

In een beoordelingskader t.a.v. zonneweides is aangegeven dat 

de initiatiefnemers zelf de dialoog met de omgeving moeten 

aangaan en voor draagvlak voor hun initiatief zorgen. Pas als zij 

invulling geven aan een aantal criteria, waaronder deze, kunnen 

zij hun initiatief ter beoordeling aan de gemeente voorleggen. 

Daarnaast is de intentie een Duurzaamheid Platform Voerendaal 

in te richten bestaande uit inwoners van Voerendaal die geen 

direct belang hebben. Dit Platform zal een onafhankelijk advies 

over duurzaamheidszaken afgeven.

9 Pro Groen Verbonden partijen 106 Met de inwerkingtreding van de Omgevingswet op 

vooralsnog 1 juli 2022 zal er een

verschuiving plaatsvinden van taken die nu bij de RUD 

liggen en naar de gemeente

toekomen. Welke taken?

Het gaat om taken op het gebied van bodem, te weten de 

vergunningverlening voor graafwerkzaamheden en 

bodemsaneringen, de toetsing van aanvragen en meldingen bij 

deze graafwerkzaamheden en bodemsaneringen en de 

handhaving die hierbij nodig is. De gemeente kan alsnog ervoor 

kiezen deze taken bij de RUD onder te brengen.

10 Pro Groen IBA Parkstad BV 108 Wat gebeurt met deze bv na het IBA jaar? Blijft het 

bestaan en welk doel dient het?

Er wordt momenteel in opdracht van de AvA een voorstel 

uitgewerkt over de afronding van IBA bv.

11 CDA veiligheid 22 Informatie uitwisseling digitaliseren al dan niet via big 

data lijkt onvermijdelijk. Is er zicht op de kosten 

daarvan? Waar wordt dit begroot? Er is wel een stijging 

begroot; heeft dit er mee te maken?

We zullen in 2022 meer gebruik gaan maken van de open bron 

informatie van de CBS City Deal Zicht op Ondermijning. Deze 

informatie is voor een ieder toegankelijk. Ook het RIEC gaat meer 

van deze informatie gebruik maken en verwerken in interventie-

adviezen. De kosten voor her gebruik van deze informatie zijn 

nihil. 

Daarnaast zal Voerendaal actief deelnemen aan een RIEC-

project; ‘Ondermijningslab 2.0’, waarbij onder begeleiding van 

wetenschappers van TNO open bron informatie geanalyseerd 

wordt. Ook deelname aan het project is kosteloos voor onze 

gemeente.
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12 CDA Veiligheid 23 Crisisbeheersing, doorontwikkeling daarvan. Waar zitten 

nu de risico’s?

Omdat een ramp nooit te voorspellen is, zijn ook de kosten die 

hiermee gemoeid zijn niet vooraf te bepalen. Daarnaast is 

momenteel de herinrichting van een professionele lokale 

crisisorganisatie in ontwikkeling, hier zijn capaciteit en middelen 

voor nodig. Er wordt hiervoor bijvoorbeeld een piketpoule 

ingericht, wat inhoudt dat medewerkers 24/7 op oproep 

beschikbaar zullen zijn.

De invloed die Voerendaal kan uitoefenen op bestuurlijke dialoog 

verantwoorde brandweerzorg is beperkt. Het huidige stelsel van 

vrijwillig- en beroepspersoneel loopt tegen zijn grenzen aan. De 

uitwerking van de nieuwe huisvestigingsscenario’s brengt 

onzekerheden met zich mee en ook de inrichting van de 

risicobeheersing in onze regio naar aanleiding van de 

implementatie van de omgevingswet moet worden herbezien (van 

regelgericht naar risicogericht, van controleur naar adviseur). 

Deze onderwerpen komen aan bod in de fundamentele discussie 

rondom brandweerzorg. De inspraak van gemeente Voerendaal 

hierin is beperkt. 

Wanneer regionale keuzes worden gemaakt met een lokale 

impact, zullen de gevolgen ook regionaal moeten worden 

gedragen. Wanneer er bijvoorbeeld voor wordt gekozen om een 

kazerne die lokaal eigendom is, te sluiten of te verplaatsen, zal de 

Veiligheidsregio c.q. het collectief van gemeenten de 

desbetreffende gemeente hiervoor moeten compenseren. 

Regionale keuzen leiden tot regionale consequenties. 

13 CDA onderwijs infografic Vroegtijdige schoolverlaters: relatief hoog percentage.

Vergeleken met buurgemeenten. Hoe komt dit?

Door de kleine aantallen zie je jaarlijkse fluctuaties in aantallen. 

Dit schooljaar springt Voerendaal eruit door relatief hoge aantallen 

voorlopig schoolverlaten in relatie tot omliggende gemeenten. 

Komende jaren wordt strak gemonitord hoe dit verder verloopt.

14 CDA onderwijs 34 Van integrale aanpak in de kindcentra naar integrale 

kindcentra? Is dit de ontwikkelrichting?

Innovo wilt vooralsnog niet komen tot echte integrale kindcentra. 

Dus centra waarbij er 1 directeur voor alle voorzieningen en 1 

CAO voor alle medewerkers is. Onderling zien we wel veel 

kansen om de integraliteit, los van een kindcentrum, te versterken 

en te verbeteren. Afgesproken is met de integrale kindaanpak aan 

de slag te gaan en hiermee zo ver als mogelijk te komen.

15 CDA onderwijs 36 Hoeveel leerlingen bezoeken m.i.v. het nieuwe 

schooljaar de basisschool Ransdaal?

Leerlingenaantal is op teldatum 1 oktober 2021 ca 100 leerlingen.
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16 CDA onderwijs Is er zicht op de inzet van onderwijsachterstandsgeld 

door de rijksoverheid ter beschikking gesteld i.v.m. 

Covid? Waar en op welke manier wordt dit geld 

besteed?

Voor het bestrijden van onderwijsachterstanden ten gevolge van 

de pandemie stelt het rijk NPO middelen beschikbaar (nationaal 

programma onderwijs). De eerste aankondiging is dat de 

gemeente Voerendaal € 113.000,- zal ontvangen. Op dit moment 

wordt een plan opgesteld, binnen de bestedingsdoelen. Dit plan 

wordt ter besluitvorming aan uw raad aangeboden.

17 CDA verenigingen 40 CDA zou graag een speerpunt zien in de versterking van 

de vrijwilligerswerving bij verenigingen. Dat wordt echt 

een probleem. Hoe dan?

CDA zou verder graag zien dat verenigingen actief 

geholpen worden bij hun activiteiten op het gebied van 

vergunningen. Dit is voor verenigingen niet meer te 

doen.

Hoe pakken we dit op?

Vrijwilligerswerving is en blijft één van de speerpunten tijdens de 

verenigingsbijeenkomsten die twee maal per jaar georganiseerd 

worden. 

Ook was het afgelopen sportcafé in mei één van de hoofdpunten. 

Door middel van inspiratiesessies en workshops worden 

handvatten verschaft aan de verenigingen. Daarnaast kan de 

vereniging ondersteuning vragen van de verenigingsondersteuner, 

of één van onze partners zoals Huis voor de Sport en The Move 

Factory. 

Wanneer een vereniging vastloopt voor wat betreft hun activiteiten 

en de benodigde vergunning, kan de vereniging zich melden bij 

de verenigingsondersteuner. Wij zullen dit communiceren richting 

de verenigingen.

18 CDA Zomerfestival 42 Is het mogelijk een overzicht te krijgen van de kosten 

van het Zomerfestival?

Worden ook  deelnemende verenigingen onkosten 

vergoed?

Voor het zomerfestival 2022 bestaat nog geen kostenoverzicht. 

Grofweg kan de volgende verdeling gemaakt worden:

Organisatie: € 7.500

PR: € 7.500

Programmering: € 10.000

Verenigingen ontvangen een onkostenvergoeding voor hun 

deelname vanuit de organisatie.

19 CDA Infografic en staatje 43 Bij de infografic staat bij musea 14.000 geboekt . Wat 

moet ik me daar bij voorstellen?

Hiervan wordt een deel van de doorbelasting van salariskosten 

taakveld archeologie/ergfoed betaald, conform BBV Tevens wordt 

de regioarcheoloog uit deze post betaald.



Vraag Gesteld door Programma/paragraaf Pagina Vraag Antwoord

20 CDA jeugdhulp 46 Kan door het versterken van de gemeentelijke toegang 

ook de te grote vraag naar lichte jeugdzorg of levering 

door te commerciële partijtjes afgeremd worden?

Hoe wordt triage bij de toegang geregeld?

Dit loopt niet zo zeer via de gemeentelijke toegang, omdat de 

gemeentelijke toegang aan de slag is met multiproblem en daarbij 

lichte aanpak vaak niet volstaat. JENS is reeds met deze 

ontwikkeling gestart door de aanpak via JENS. Doordat JENS 

inzet op collectief aanbod, preventie en normaliseren hebben zij 

hier een zeer actieve aanpak voor. In de bijeenkomst voor raads- 

en commissieleden van vorige week donderdag hebben ze er 

uitgebreid verslag over gedaan, hoe dit succesvol verloopt. 

De triage verloopt via het kernteam en wordt ingedeeld via 

enkelvoudig, meervoudig en multi. Daarnaast wordt per casus 

getriageert op rood, oranje, groen.

21 CDA inburgering 47 Is Kompas er klaar voor om de inburgeringswet uit te 

voeren vanaf 1-1-2022

Wordt e.e.a. ook nog vastgelegd in beleid of een 

verordening?

Kompas is zo goed als klaar voor de nieuwe Inburgeringswet. De 

aanbesteding is in de afrondende fase. Zelfs als Kompas er per 1 

januari nog niet helemaal klaar voor zou zijn dan is dat ook niet 

erg want de eerste statushouders onder de nieuwe wet staan niet 

per 1 januari op de stoep. Nieuwe statushouders moeten eerst 

gehuisvest worden alvorens zij het inburgeringstraject ingaan. De 

nieuwe wet is reeds lange tijd in voorbereiding aangezien deze 

meerdere malen is uitgesteld. Qua beleid is enige jaren geleden 

al eea vastgelegd. De praktische invulling hiervan is aan Kompas. 

22 CDA burgerij 48 Focus aanbrengen is gewenst, zo blijkt uit het 

onderzoek. Waarop focussen we dan en wie bepaalt 

dit?

In de RIB van eind september hebben we u geïnformeerd over de 

stand van zaken implementatie aanbevelingen in de Burgerij en 

welke mogelijkheden er in de afgelopen periode met Corona zijn 

geweest om aanbevelingen te implementeren. U zult begrijpen 

dat dit beperkt is geweest. De kern van de focus is dat alles ten 

aanzien van vrijwilligersondersteuning prioriteit krijgt, aangezien 

het hebben en houden van vrijwilligers cruciaal is voor het succes 

van de Burgerijen.
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23 CDA Beschermd wonen 48/49 Er lijkt nog wel heel veel te moeten gebeuren voor 

Voerendaal verantwoordelijk kan zijn. Of lijkt dat maar 

zo?

Zijn er afspraken met Vanhierwonen?

Worden  er onderdelen in samenwerking met andere 

gemeenten uitgevoerd?

Wat betreft de structurele taken voortvloeiend uit de 

uitvoeringsagenda liggen we op schema en nemen we onze 

verantwoordelijkheden. Dit doen we op sommige onderdelen 

zelfstandig, maar op andere onderdelen samen met andere 

partners. Bijvoorbeeld:

- meer kleinschalige opvang in plaats van grootschalige opvang --

> bijv. de realisatie van een doorstroomwoning voor een gezin in 

Voerendaal (in samenwerking met VhW en Levanto), het 

Gasthuis ter vervanging van De Klomp (centrumgemeente 

Heerlen i.s.m. Leger des Heils).

- wonen in de wijk --> nakomen taakstelling inzake Housing (i.s.m. 

VhW en Levanto) en de plannen voor een skaeve huse (i.s.m. 

gemeente Simpelveld). 

- Preventieve maatregelen: afspraken met Kompas, VhW, AMW 

over herkennen en signaleren schulden en voorkomen van 

uithuiszettingen. Maar ook deskundigheidsbevordering over LVB 

en NAH problematieken.

Voor wat betreft de doordecentralisatie BW per 2023 hebben we 

een uitdagende planning en moet er nog veel gebeuren. Er ligt 

een strak tijdpad, maar de hele doordecentralisatie wordt in 

gezamenlijkheid door de Parkstad-gemeenten opgepakt, met 

ondersteuning van een extern bureau. Er is draagvlak bij alle 

gemeenten en er is vertrouwen dat de planning gehaald wordt. Al 

zijn we ook afhankelijk van de snelheid waarmee we informatie 

krijgen over budgetten en aantallen cliënten (i.v.m. overheveling 

naar Wlz voor deel van de doelgroep). Maar we moeten ook niet 

vergeten dat er nu ook al een goed functionerende 

ondersteuningsstructuur ligt. Ook bij een eventuele vertraging 

komen burgers/cliënten niet zonder zorg te zitten.

24 CDA Kosten en baten 50 Waarom zijn de totale lasten op een aantal velden niet 

ingevuld? Oftewel staan op nul?

Dit betreft geen lasten maar baten en hier zijn geen inkomsten, 

derhalve nul. 

25 CDA Kosten en baten 56 Waarom zijn de totale lasten op een aantal velden niet 

ingevuld? Oftewel staan op nul?

Dit betreft geen lasten maar baten en hier zijn geen inkomsten, 

derhalve nul. 

26 CDA Lokale heffingen 77 Welke incidentele leges worden wel verhoogd? In 2022 zijn tov 2021 de onderstaande leges verhoogd:

- verstrekkingen uit de Basisregistratie personen (4.4 en 4.6)

- beoordeling principeverzoek/conceptaanvraag 

omgevingsvergunning (19.2.1 en 19.2.2)

- bouwactiviteiten (19.3.1.1)

- aanlegactiviteiten (19.3.2.2) 

- strijdigheid bestemmingsplan (19.3.3.1 en 19.3.3.2)

Aanvraag vergunning realiseren projecten Wet 

natuurbescherming (19.3.17.2) is een gecombineerd tarief 

geworden.
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27 CDA Lokale heffingen 82 Waarom kwijtschelding tot 100% bijstandsuitkering? Van oudsher geldt in Voerendaal de norm tot kwijtschelding van 

100% van de bijstandsuitkering. Hierdoor kunnen meer inwoners 

in aanmerking komen voor kwijtschelding. 

28 CDA Verbonden partijen 95 Er is momenteel te weinig grip en sturing op de 

verbonden partijen. Wanneer wordt hier meer aandacht 

en prioriteit aan gegeven?

De systematiek van Samen Grip op Verbonden Partijen 

(SGOVP), als opvolger van Zo doen we dat in Parkstad (ZdwdiP), 

is afgelopen jaar uitgerold naar in totaal 12 gemeenten in Zuid-

Limburg. Met implementatie van deze aanpak en het verbreden 

ervan, wordt stapsgewijs gewerkt aan het verbeteren van de grip 

en sturing op Verbonden Partijen.

29 CDA Financiële begroting 133 Subsidie sport en cultuurverenigingen gaat omlaag 

omdat als gevolg van de corona pandemie het aantal 

leden afneemt. In hoeverre is de afname structureel is 

hier een overzicht van? 

De basissubsidies van het tijdvak 2021-2024, waarop de getallen 

in deze begroting zijn gebaseerd, zijn vastgesteld op basis van de 

ledenaantallen in 2019. Toen was corona nog niet aan de orde. 

Een volgende meting vindt plaats bij de tussentijdse evaluatie aan 

het einde van 2022. 

Een overzicht van de daadwerkelijke afname als gevolg van 

corona is er op dit moment niet. Uit één op één gesprekken met 

verenigingen blijkt echter dat voor een groot deel van de 

verenigingen dit ledenverlies is uitgebleven. Anderen proberen, 

vaak met behulp van een van onze subsidieregelingen, het aantal 

weer op peil te krijgen door middel van nieuwe activiteiten. 

Ledenwerving is en blijft een belangrijk punt van aandacht tijdens 

onze verenigingsbijeenkomsten. 

30 DV Bestuur en ondersteuning 16 Regionale samenwerking

3e bullet onder Structureel: Graag de 4 ‘k’s (nog eens) 

uitschrijven.

Kwetsbaarheid (onderlinge vervanging), Kwaliteit (meer focus en 

verdieping op onderwerpen), Kansen (ontwikkeling), Kosten.

31 DV Bestuur en ondersteuning 17 Dienstverlening

Specifiek in 2022 wordt volgens de eerste bullet gesteld 

dat dienstverleningsbreed beschouwd de juiste balans 

gevonden moet worden tussen digitaal en persoonlijk 

contact. Klopt het dat officiële bekendmakingen en 

kennisgevingen van o.a. vergunningen, ontheffingen e.d. 

alleen nog digitaal zijn in te zien?

Vanaf december 2017 zijn we overgestapt naar digitaal bekend 

maken conform de wettelijke verplichting vanuit de rijksoverheid. 

Gedurende een overgangsperiode hebben we zowel digitaal als in 

het wekelijkse huis-aan-huis-blad gepubliceerd en hierin is ook 

informatie verstrekt over de overstap naar digitaal bekend maken.

De digitale bekendmakingen zijn zowel op www.overheid.nl als via 

de website van Voerendaal op te zoeken.

Bovendien kan eenieder zich abonneren op de email-service van 

overheid.nl en aangeven over welke bekendmakingen hij/zij 

geïnformeerd wil worden.

32 DV Bestuur en ondersteuning 18 In de tabel onder lasten 

De posten ‘bestuur’ en ‘overhead’ laten een toename 

zien onder ‘raming 2021 na’ ten opzichte van ‘raming 

2021 wijziging’. Graag vernemen wij middels een nadere 

toelichting waar de verschillen door zijn ontstaan.

De benaming voor de tabel is onjuist. Dit moet net als bij de 

andere programma's zijn raming 2021 en raming 2021 na 

wijziging. Voor de mutaties verwijzen we naar de 

voorjaarsrapportage 2021, specifiek naar de mutaties voor 

bestuur en ondersteuning en raadsbesluiten betreffende GR regio 

parkstad en BsGW.
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33 DV Veiligheid 23 Crisisbeheersing en brandweer

Wederom financiële doorberekening in de komende 

jaren (tabel). Lezen wij dit goed en waar zit dit in?(wat zit 

er in de pijpleiding.)

De begroting 2022 heeft de begroting 2021 als uitgangspunt. Er 

zijn geen majeure beleidswijzigingen aangebracht. Naar 

verwachting zal 2022 het eerste jaar zijn waarin de effecten en de 

nazorg met betrekking tot Covid-19 vorm zullen krijgen. Financieel 

betreft de enige wijziging het toepassen van de indexering 

conform de septembercirculaire 2020 van het gemeentefonds. 

34 DV Verkeer, vervoer en waterstaat 26 Verkeer en mobiliteit: risico’s 

in beide risico’s wordt gewaarschuwd voor een 

mogelijke toename van de kosten. In het verleden is 

door onze fractie gewezen op een andere 

aanbestedingsvorm, i.d. omgekeerd aanbesteden. 

Waarom wordt deze methode niet eens een keer 

gebruikt om dit risico te tackelen? 

Deze vraag heeft ook betrekking op het risico als 

beschreven onder Water en Riool – risico’s – 2e bullet 

op pagina 55.

De meest geschikte aanbestedingsvorm wordt aan de hand van 

het soort project bepaald. Het toepassen van taakstellende 

budgetten kan mogelijk leiden tot het niet halen van kwalitatieve 

doelen.

35 DV Verkeer, vervoer en waterstaat 26 icm 146 Openbare ruimte: Putterweg

Herinrichting van deze weg wordt gerealiseerd in 2022 

eveneens aanleg groene buffer putterweg realisatie 

2022. Wordt dit integraal uitgevoerd, cq werk met werk 

gemaakt?

Nee; er is geen enkele relatie tussen beide werken.

36 DV Verkeer, vervoer en waterstaat 27 Beleid & Projecten Openbare ruimte: risico’s

Onder het 1e bullet wordt aangegeven dat kosten 

mogelijk hoger of lager kunnen uitvallen. Tijdens de 

behandeling van het STRIP in de CIE Leefomgeving, 

voorafgaande aan de raadsvergadering waarin het 

STRIP is vastgesteld, is uitdrukkelijk gevraagd of 

mogelijke risico’s / onvoorziene zaken afgedekt waren. 

Hierop is destijds geantwoord dat deze in de raming zijn 

meegenomen (worst case benadering). Nu blijken er 

toch nog mogelijke risico’s aanwezig te zijn. Gaarne een 

nadere toelichting op de gewijzigde visie/aanname?

In de ramingen voor het STRIP is rekening gehouden met 

reguliere prijsstijgingen agv indexering en inflatie. In de bouw- en 

GWW-sector is echter met name het laatste jaar een (veel) 

grotere stijging van materiaal- en loonkosten te zien dan 

voorheen. Dit kan mogelijk leiden tot hogere projectkosten.

37 DV Verkeer, vervoer en waterstaat 27 Beleid & Projecten Openbare ruimte: risico’s

Onder het 2e bullet worden risico’s aangestipt inzake de 

te realiseren fietsverbinding. Welke impact kunnen deze 

risico’s hebben op het gevoteerde budget en verkregen 

subsidies?

Het beschikbare budget kan dit redelijkerwijs, gezien diverse 

geïnventariseerde risico’s, opvangen en dit heeft geen gevolgen 

voor de verkregen subsidies.
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38 DV Economie 30 Economie & toerisme: risico’s

Om de kans van optreden van dit risico te voorkomen of 

tijdig te ondervangen zou monitoring van toepassing 

kunnen worden. Ziet het College dit ook zo en wordt 

hiervoor een monitoring ingesteld?

Monitoring vindt plaats door middel van kwartaalgesprekken met 

projectleider en halfjaarlijkse gesprekken met het bestuur en 

deelnemende gemeenten in het project Land van Kalk.

39 DV Onderwijs 32 Tabel

Hebben de cijfers in de tabel betrekking op 

Voerendaalse basisscholen of betreft dit Voerendaalse 

leerlingen ongeacht het de vorm van onderwijs?

Alle Voerendaalse leerlingen dus ook leerlingen op het voortgezet 

onderwijs in omliggende gemeenten.

40 DV Onderwijs 35 Overname beheer en exploitatie Brede school 

Cortemich

Bij de risico’s wordt gesproken over het niet eenvoudig 

zijn om tot een construct te komen. Op pagina 87 bij 

schoolgebouwen wordt aangegeven dat Innovo de 

gemeente gevraagd heeft om het beheer van de Brede 

school over te nemen.

In de jaarstukken 2020 (pagina 22) hebben we onlangs 

kunnen lezen dat Innovo aangegeven zou hebben at 

hun verzoek tot overname achterhaald en niet meer aan 

de orde was.

Wat is er gewijzigd in deze opstelling binnen een 

tijdsbestek van 6 maanden?

Innovo heeft haar standpunt gewijzigd ten aanzien van de 

overname van de locatie. 

41 DV Onderwijs 36 Multifunctioneel bijgebouw school St. Theresia Ransdaal

Bij de eerste bullit van risico’s staan een aantal risico’s 

opgesomd. Zijn er op dit moment aanwijzingen dat deze 

risico’s zoals leerlingenaantal of kwaliteit van het 

basisonderwijs binnenkort aan de orde zijn?

Die aanwijzingen zijn er op dit moment niet. Zowel 

leerlingaantallen als kwaliteit van onderwijs hebben de afgelopen 

periode een positieve ontwikkeling doorgemaakt en vormen op dit 

moment geen risico. Naar de toekomst toe wordt dit wel goed in 

de gaten gehouden, met name ten aanzien van de instroom en de 

kwaliteit. 

42 DV Onderwijs 37 Wat mag het kosten?

In de tabel is bij lasten, onderdeel onderwijsbeleid en 

leerlingzaken bij raming 2023 t.o.v. begroting 2022 een 

stijging van €163.000,- te lezen.

Is hier een verklaring voor?

Afschrijving van de boekwaarde in 1x van de peuterspeelzaal in 

Klimmen, De Auvermennekes in verband met de nieuwwaarde 

van de Open Club.
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43 DV Sport, cultuur en recreatie 41 Natuur, landschap en groen: wat willen we bereiken

Kan de gemeente kosten besparen door het herzien van 

het kwaliteitsniveau A naar B of C? Dit hoeft niet voor 

het gehele areaal. Men zou hierbij onderscheid kunnen 

maken tussen begraafplaatsen (A), bebouwde kom (B) 

en het buitengebied (B)?

De na te streven en vastgestelde kwaliteitsniveaus op dit moment 

zijn voor de begraafplaatsen A, de bebouwde kom (wijken) B, 

buitengebied B. In kwaliteit zakken naar niveau C wordt afgeraden 

omdat er op termijn dan sprake is van kapitaalverlies.

De kostenbesparing door een lager kwaliteitsniveaus na te 

streven zal minimaal zijn en kan zelfs uiteindelijk leiden tot hogere 

kosten.

44 DV Sport, cultuur en recreatie 41 Natuur, landschap en groen: specifiek in 2022

Vastleggen landschapselementen worden afgedwongen 

in het bestemmingsplan buitengebied. Mogen wij dit 

interpreteren dat er een nieuw bestemmingsplan 

buitengebied richting raad gaat komen?

Dat klopt. Vastlegging (bescherming) van de 

landschapselementen zal plaatsvinden via een zogenaamd 

‘Paraplu-plan’, dat door de raad dient te worden vastgesteld.

45 DV Sport, cultuur en recreatie 41 Natuur, landschap en groen: specifiek in 2022

Onder het 2e bullet wordt gesproken over de 

ecologische verbinding. Heeft het risico dat de 

fietsverbinding niet of maar ten dele wordt gerealiseerd 

invloed op deze ontwikkeling en in welke mate?

De aanleg van het fietspad vindt dusdanig plaats dat ook invulling 

wordt gegeven aan het realiseren van een ecologische 

verbindingszone. Zo is het voornemen om in de nieuwe 

grasbermen langs het fietspad aan de Vrakelberg kalk aan te 

brengen om zodoende de groei van kalkminnende plantensoorten 

te stimuleren. Deze groenstrook kan daardoor als ecologische 

corridor voor planten en dieren gaan fungeren.

Indien een deel van het fietspad niet wordt gerealiseerd heeft dat 

zeker invloed op bovenvermelde ontwikkeling.   

46 DV Sport, cultuur en recreatie 43 Tabel: lasten

De kosten voor het cultureel erfgoed waren in 2020 

70.000,00 euro. Over 2021 zijn deze kosten geraamd op 

153.000,00 euro.

Graag een verklaring voor de forse verhoging in 2021 

ten opzichte van 2020

Dit verschil wordt met name veroorzaakt door een eenmalige 

gemeentelijke bijdrage in de restauratiekosten van de 

Laurentiuskerk in Voerendaal.

47 DV Sociaal domein 50 Tabel lasten: begeleide participatie

Wij zien de lasten dalen de komende jaren met meer 

dan 350k. Waaraan is dit gelegen?

Dit betreft de WSW. Aangezien de WSW een sterfhuisconstructie 

is loopt het aantal arbeidsjaren de komende jaren fors terug. Dit is 

ook de verklaring voor de forse daling in de tekortbijdrage. 

48 DV Volksgezondheid en milieu 55 Afval: specifiek in 2022

Veldwegen worden uit roulatie gehaald om afval 

dumpingen met beoogd effect te verminderen. Wat is de 

status van toegezegd onderzoek over wegen af te 

sluiten, is er gesproken met belanghebbende cq 

omwonende en komt dit nog terug naar commissie/ raad 

alvorens tot uitvoering wordt over gegaan?

Dit onderzoek is nagenoeg gereed. Nog dit jaar (2021) zal er een 

terugkoppeling aan commissie en raad worden gegeven.
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49 DV Volkshuisvesting ruimtelijke ordening en 

stedelijke vernieuwing

60 Volkshuisvesting

Bij structureel wordt gesproken over het uitvoeren van 

de geactualiseerde starterslening en uitvoering van de 

LLB-subsidie.

Is er het afgelopen jaar gebruik gemaakt van deze 

regelingen, oftewel wat is de status van aanvraag en 

goedkeuring?

Aantal toegekende LLB-subsidies: 3

Aantal nog in behandeling: 3 aanvragen 

Het aantal startersleningen wordt ter vergadering verstrekt. 

50 DV Volkshuisvesting ruimtelijke ordening en 

stedelijke vernieuwing

61 Duurzaamheid

Risico’s voor organisatie duurzaamheidsfestival zijn in 

ons inzien achterhaald? Zijn er ook risico’s uitgekomen 

en kan men er voor de toekomst een lering uit trekken?

Risico’s zijn abusievelijk opgenomen. Evaluatie 

duurzaamheidsfestival is nog niet gereed en geen onderdeel van 

deze begroting. 

51 DV Lokale heffingen 79 Meerjarige doorkijk: legesopbrengsten

Tekstuele opmerking helemaal onderaan, inzake 

legesopbrengsten,

Bouw-,Bouw- en woningtoezicht

Woord bouw is foutief dubbel opgenomen.

52 DV Lokale heffingen 82 Vergelijking gemeentelijke belastingdruk 2021

Kan er een overzicht gemaakt worden van de genoemde 

gemeentes met de gemiddelde WOZ waarde van de 

huizen?

Gemiddelde WOZ-waarde woningen 2021: 

Brunssum   € 171.077

Gulpen-Wittem   € 267.264

Heerlen   € 158.637

Kerkrade  € 162.770

Landgraaf  € 196.355

Simpelveld  € 199.339

Vaals    € 169.467

Valkenburg a/d Geul € 248.899

Voerendaal  € 264.480

53 DV Onderhoud kapitaalgoederen 83 Tabel: thema’s Openbare verlichting en Groen

Uit de tabel blijkt dat voor beide thema’s het Beheerplan 

in 2020 is afgelopen. Waarop wordt de huidige en 

toekomstige koers bepaald en werkzaamheden 

gerealiseerd?

Het beheer met betrekking tot het onderhoud van het openbaar 

groen wordt vooralsnog ongewijzigd voortgezet. In 2022 zal er 

een nieuw beheersplan opgesteld worden. Voor wat betreft 

openbare verlichting worden koers en werkzaamheden bepaald 

op basis van het nog vigerend beheerplan openbare verlichting 

dat een geldigheidsduur heeft tot 2026. Daarnaast zal er ook in 

het nieuwe beleidsplan, dat in 2022 zal worden opgesteld worden 

gekeken naar een grootschalige LED-vervanging.
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54 PvdA Aanbieding begroting 2022 4 Op de eerste plaats complimenten voor leesbaarheid en 

opmaak van de voorliggende begroting. Op pagina vier 

staat beschreven: De inhoudelijke ambities hebben wij 

per programma beschreven en toegelicht. Hoe 

realistisch / uitvoerbaar zijn de ambities zoals 

opgenomen bij de verschillende programma’s, afgezet 

tegen de kwetsbaarheid van de gemeente Voerendaal, 

onder andere na het mislukken van de functionele 

integratie met Simpelveld in 2020.

De geformuleerde doelstellingen/ambities zijn realistisch, onder 

voorbehoud van relatieve stabiliteit in de interne en externe 

omgeving. Met de omvang van Voerendaal en de krapte op de 

arbeidsmarkt is het een grote uitdaging om de organisatie op 

sterkte te houden: deze uitdaging zal de komende jaren blijven, 

waarbij nadrukkelijk aandacht zal worden besteed aan het 

beperken van de kwetsbaarheid van de organisatie.

55 PvdA Laatste alinea, Covid-19 10 In de laatste regel wordt er verwezen naar uitvoering 

geven aan het lokale herstelplan in relatie tot de Covid-

19 pandemie. Is dit herstelplan beschikbaar voor de 

gemeenteraad? Zo nee, wanneer is het wel beschikbaar 

voor de gemeenteraad? 

Momenteel wordt, in lijn met de toezegging van de burgemeester 

aan de raad, gewerkt aan dit herstelplan. De verwachting is dat 

meer informatie in het eerste kwartaal van 2022 naar de raad 

komt.

56 PvdA Financieel perspectief 11 Wanneer we kijken naar de totale lastendruk, dan is 

deze in Parkstad het hoogst ten opzichte van de andere 

regio’s in Limburg. Hoe verhoudt de lastendruk van 

Voerendaal zich ten opzichte van de andere Parkstad 

gemeenten?

Hiervoor verwijzen we naar blz 82: vergelijking gemeentelijke 

belastingdruk 2021.

57 PvdA Bestuur en ondersteuning 16 Middengebied. Zijn er al resultaten te presenteren over 

het Middengebied?

Een aantal projecten is opgestart. Voerendaal neemt deel aan de 

project op het gebied van landbouw&landschap en toerisme. 

Onderdeel hiervan zijn een scan van agrarische bedrijfskavels, 

een sectorplatfrom toerisme en een magazine Zuid-Limburg. 

Deze projecten zijn lopend. 

58 PvdA Bestuur en ondersteuning 16 Regionale samenwerking. In 2020 is de functionele 

integratie met Simpelveld beëindigd. Hoe nu verder? De 

keuze voor een functionele integratie was een sprong 

vooruit om gemeentelijke herindeling voor te zijn. Op dit 

moment is er nog maar sprake van een beperkte 

samenwerking met Simpelveld. In hoeverre heeft het 

mislukken van de samenwerking invloed op de 4 K's, 

kwetsbaarheid, kwaliteit, kosten en kansen?

De functionele integratie was een uitwerking van de VONSS-

samenwerking op basis van het BMC-advies. Voerendaal staat 

open voor samenwerking en heeft hier baat bij, zowel qua 

regionale als intergemeentelijke samenwerking. De primaire 

oriëntatie van Voerendaal ligt op de samenwerking binnen 

Parkstad Limburg: op basis van de strategische agenda wordt 

aan deze samenwerking en aan de samenwerking met andere 

overheden vorm gegeven. Met het aflopen van IBA en de 

regiodeal zijn de uitdagingen echter nog niet voorbij. Zorgen voor 

een stevige uitvoeringskracht met focus op kwaliteit en op 

samenwerking met ondernemers, onderwijs en onderzoek staan 

daarbij centraal: dat geldt voor Voerendaal en voor andere 

gemeenten in het samenwerkingsverband. 

Met de omvang van Voerendaal en de krapte op de arbeidsmarkt 

is het een grote uitdaging om de organisatie op sterkte te houden: 

deze uitdaging zal de komende jaren blijven, waarbij nadrukkelijk 

aandacht zal worden besteed om de kwetsbaarheid van de 

organisatie te beperken.
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59 PvdA Bestuur en ondersteuning 16 Risico’s. in hoeverre is er inzicht op de ambtelijke inzet 

ten behoeve van verbonden partijen?

De inzet is in de vorm van accountmanagement bij de verbonden 

partijen, waarbij waar nodig bijsturing plaatsvindt. Deze 

werkzaamheden zijn onderdeel van het reguliere werk van de 

diverse beleidsvelden.

60 PvdA Bestuur en ondersteuning 17 Dienstverlening. Is naast de implementatie van e-

burgerzaken in 2021 het digitaal productaanbod nog 

verder uitgebreid? Of zijn er nog verdere 

uitbreidingsplannen?

Het digitale product aanbod wordt uitgebreid met de aangifte van 

geboorten, overlijden en de aanvraag van uittreksels. Bij een 

aantal gemeenten wordt nu ook een pilot uitgevoerd voor de 

digitale uitgifte van rijbewijzen.

61 PvdA Veiligheid 22 Openbare orde en veiligheid. Regelmatig bereikt ons het 

signaal van overlast in de avond en nachtelijke uren 

rondom parkgebied ’t Brook. Omwonende is gevraagd 

overlast te melden bij de politie. In hoeverre zijn deze 

signalen bij de gemeente bekend en is dit een speerpunt 

of zijn er concrete acties om de overlast terug te 

brengen? 

Deze signalen zijn bekend en vormen een speerpunt in de 

veiligheidsaanpak.

Sinds november 2020 nemen burgemeester Houben, Wethouder 

Verbraak en de teamcoördinator VTH deel aan een app-groep 

van de belangenvereniging ’t Brook. Recent is daar een boa aan 

toegevoegd. Buurtbewoners kunnen via deze app 

overlastmeldingen doorgeven. Verder is er sinds het najaar van 

2020 structureel overleg tussen een delegatie van de 

belangenvereniging, de voorzitter van de visvereniging en een 

ambtelijke en bestuurlijke vertegenwoordiging van de gemeente. 

Er zijn zeer regelmatig controlerondes in het Parkgebied door de 

boa’s en de (wijk)agenten. Op iedere melding van overlast wordt 

zo snel mogelijk gereageerd. 

Ook de jongerenwerker van Jens is regelmatig in het Parkgebied 

en monitort de activiteiten van jeugdigen.
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62 PvdA Veiligheid 22 Hackproof. Steeds vaker worden we geconfronteerd met 

situaties waarbij hackers systemen gijzelen of 

platleggen. In hoeverre zijn wij als Voerendaal hackproof 

om aan hackpogingen te ontsnappen?

In de digitale wereld is veiligheid nooit klaar. Bij ongeveer twee 

derde van de incidenten speelt de factor “mens” een belangrijke 

rol. Het zou vanzelfsprekend moeten zijn dat de medewerker zijn 

scherm vergrendelt als deze van de werkplek loopt, dat er op een 

juiste manier met wachtwoorden wordt omgegaan en dat men 

alert is op vreemde e-mails mochten deze al de inbox bereiken. 

M.a.w. de human-factor speelt een belangrijke rol en is 

niet/moeilijk te beveiligen. De risico’s dienen zo veel mogelijk 

beperkt te worden.

Technisch doet iedereen zijn uiterste best om alles op orde te 

houden, maar ook hier zijn we van meerdere partijen afhankelijk 

en worden we (en ook externe partijen) op de diverse zaken ge-

audit. Maar ook hier geldt, wat nu super veilig is kan een uur later 

door een lek weer kwetsbaar zijn. Het is een steeds intensiever 

flexibel spel van ageren en reageren op diverse dreigingen.  

Voor gemeenten is de Baseline Informatiebeveiliging Overheid 

(BIO) van kracht als gezamenlijk normenkader voor 

informatiebeveiliging binnen de gehele overheid. Op dit moment 

loopt het project ENSIA 2021 waarbij door middel van 

zelfevaluatie wordt bepaald in hoeverre de beheersmaatregelen 

aan de van kracht zijnde beveiligingsnormen voldoen. Hierover 

wordt in maart/april 2022 gerapporteerd.
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63 PvdA Veiligheid 23 Crisisbeheersing. Helaas zijn wij in Voerendaal met 

enige regelmaat geconfronteerd met wateroverlast. Hoe 

hebben wij dit georganiseerd? Is er een noodplan? Is de 

meest recente crisis (watersnoodramp) in juli 2021 

geëvalueerd en heeft dit geleid tot 

aanbevelingen/acties?

Het herinrichten van de lokale crisisorganisatie is momenteel nog 

in ontwikkeling. In Q4 2021 worden enkele medewerkers opgeleid 

tot Hoofd Taakorganisatie-ondersteuning (HTO). Er zal in de vorm 

van een piketpoule 24/7 een opgeleide HTO’er oproepbaar zijn 

die, afhankelijk van de betreffende ramp/crisis, acties zal uitzetten 

en een intern crisisteam zal samenstellen. Alle gemeentelijke 

informatie die nodig is voor ondersteuning en coördinatie in geval 

van een ramp of crisis is gebundeld in het lokale handboek. Dit 

biedt structuur en uniformiteit aan de lokale crisisorganisatie.

De evaluatie van de watersnoodramp in juli 2021 is nog niet 

volledig afgerond. De Veiligheidsregio Zuid-Limburg evalueert de 

inzet van de regionale crisisorganisatie, sectie Bevolkingszorg. 

Onderdeel daarvan is de samenwerking tussen de Sectie Bz en 

de lokale actiecentra van de incidentgemeenten. Gemeenten 

worden als onderdeel van deze evaluatie ook gevraagd naar hun 

ervaring in de samenwerking met de sectie Bz. Daarnaast pleiten 

diverse AOV’ers in het regionale AOV-overleg voor regionale 

afstemming en samenwerking m.b.t. de evaluatiemethodiek onder 

de vlag van de veiligheidsregio. Dit zou een aanvulling kunnen 

zijn op onze interne evaluatie. 

De hieruit voortvloeiende leerpunten zullen worden meegenomen 

in de verdere ontwikkeling van de gemeentelijke crisisorganisatie.

64 PvdA Verkeer, vervoer en waterstaat 26 Hoe ver staat het met de programmering van het 

mobiliteitsplan? Kunnen wij een geupdate versie 

krijgen?

U heeft onlangs een RIB mbt de programmering ontvangen.

65 PvdA Economie 30 De gebiedsontwikkeling Land van Kalk is wat ons betreft 

onlosmakelijk verbonden met de aanwezigheid van 

kalkovens in de gemeente. De kalkovens bezitten 

architectuurhistorische waarden wegens de toepassing 

van Kunradersteen als bouwmateriaal. Wij zien dat er in 

deze begroting niets opgenomen staat, betekent dit dat 

er niets gebeurd?

Het project is in de voorbereidingsfase en de financiële gegevens 

zijn nog niet zodanig voorhanden, dat concreet budget 

opgenomen kan worden in de gemeentelijke begroting.
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66 PvdA Onderwijs 35 Risico’s uitvoering educatieve agenda. Bij de Risico’s 

lezen we dat bij de partners sprake is van een zeer 

dynamische werkomgeving en sterk krachtenveld. 

Hierdoor is het niet voor iedere partner steeds mogelijk 

eenduidig en actief te participeren. Welke concrete 

risico’s lopen we hier dan bij de uitvoering van de 

educatieve agenda? Het corona-virus en alle 

maatregelen grijpen ook in op het onderwijs, zouden we 

dit niet ook als risico moeten opnemen? En vraagt dit 

niet juist nu actieve participatie van partners?

Het risico is dat de educatieve agenda vertraagd wordt 

uitgevoerd. Het uitvoeren van de acties kost meer tijd en energie 

en er is sturing vanuit de gemeente nodig als partners steeds 

gemotiveerd en betrokken moeten worden. Er is breed 

commitment waardoor we uiteindelijk iedereen op 1 lijn vinden, 

maar dat kost door de drukte bij de partners veel extra tijd.

Het onderwijs geeft aan dat er niet of nauwelijks achterstanden 

zijn vastgesteld ten gevolge van de coronamaatregelen. 

Desondanks wordt extra inzet gepleegd met behulp van de 

Nationaal programma onderwijs-middelen. Hiertoe wordt een plan 

opgesteld, maar vooralsnog zien we hier geen risico, maar wel 

actieve participatie.

67 PvdA Sport, cultuur en recreatie 41 Erfgoed. Wij zien dat er in deze begroting niets staat 

opgenomen over Kalkovens, betekent dit dat er niets 

gebeurd?

Het project is in de voorbereidingsfase en de financiële gegevens 

zijn nog niet zodanig voorhanden, dat concreet budget 

opgenomen kan worden in de gemeentelijke begroting.

68 PvdA Sport, cultuur en recreatie 41 Natuur, landschap en groen. Wat is de stand van zaken 

met betrekking tot het bomenplan? Welk resultaat is er 

al te melden?

Het “bomenplan” heeft geen officiële status, maar er is een 

document waarin – in samenwerking met het IVN – is gekeken 

naar locaties waar (aanvullende) bomenaanplant mogelijk is. 

69 PvdA Sport, cultuur en recreatie 41 Natuur, landschap en groen. Wat is de stand van zaken 

met betrekking tot het kwalitatief en kwantitatief 

beschrijven van landschapselementen?

De opdracht voor het vastleggen van de landschapselementen is 

verstrekt en momenteel vindt de inventarisatie plaats. 

70 PvdA Sociaal domein 46 Jeugdhulp. In 2021 is een nieuwe werkwijze voor 

crisisjeugdhulp geïmplementeerd, hoe verloopt dit? 

De basisimplementatie is goed verlopen. Waar nog extra 

aandacht voor nodig is, is om jeugdigen ook weer snel uit 

crisisopvang te plaatsen terug naar huis of naar een andere 

jeugdhulpverleningsplek, zodat duurzame 

behandeling/begeleiding kan starten. De afspraken met de acute 

zorg van JENS verlopen in de basis goed, maar vragen soms wat 

extra overleg ten aanzien van grijze gebieden.
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71 PvdA Sociaal domein 46 Jeugdhulp. Is er een impact op de jeugdhulp 

waarneembaar als gevolg van Corona? Zo ja, heeft dit 

financiële consequenties? 

Ja en ja

Er is een effect waarneembaar. In raadsbesluit 183166 hebben 

we hier de volgende melding over gemaakt:

COVID-19 heeft ook grote impact op de dienstverlening van 

JENS. Dat is logisch aangezien de pandemie en de daaruit 

voortvloeiende maatregelen grote gevolgen hebben voor 

jeugdigen en hun ouders. JENS heeft zowel te maken met een 

grotere vraag naar zorg, verlengde hulpverlening en alternatieve 

hulpverlening alsook met extra kosten als gevolg van 

noodzakelijke aanvullende maatregelen en het niet kunnen 

realiseren van geplande maatregelen om inverdieneffecten te 

behalen.

Daarnaast is het wel mogelijk om middelen beschikbaar te stellen 

voor extra kosten die JENS maakt als gevolg van corona. Dat is 

immers een zeer onvoorziene omstandigheid en hierover kunnen 

binnen de wet- en regelgeving aanvullende afspraken worden 

gemaakt over compensatie van reële kosten.

Dit is inmiddels in kaart gebracht en afgerekend over 2020. Op dit 

moment wordt de impact over 2021 in kaart gebracht. De extra 

aan de gemeente toegekende middelen ten behoeve van 

coronacompenstatie worden hiertoe aangewend.

72 PvdA Sociaal domein 49 Toekomstbestendige peuteropvang. Risico’s, heeft 

Humankind een plan van aanpak opgesteld waaruit blijkt 

dat zij meer gaan inzetten op educatieve aspecten en 

het invulling geven aan het partnerschap?

Humankind is sinds 1 januari 2021 gestart met uitvoeren van 

peuteropvang. In de loop van 2021 is duidelijk geworden dat de 

educatieve aspecten extra inzet vragen. Hierbij moeten we hen 

ook even de kans geven om de volledige dienstverlening uit te 

gaan voeren. De educatieve aspecten worden in de periodieke 

overleggen met Humankind vast geagendeerd. Humankind wordt 

gevraagd om hiertoe een plan op te stellen in de 

subsidieafspraken voor 2022.

73 PvdA Volksgezondheid en milieu 54 Per 1 januari 2020 is de hele jeugdgezondheidszorg 

voor 0 tot 18-jarigen in Zuid-Limburg ondergebracht bij 

de GGD. Hoe verloopt deze nieuwe samenwerking?

Er staat inmiddels één organisatie met de basis op orde. 

Uiteraard heeft het samenvoegen van 3 organisaties tot 1 diverse 

(opstart)problemen gehad, maar de samenwerking verloopt goed 

en de harmonisatie bevindt zich in afrondende fase.
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74 PvdA Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en 

stedelijke vernieuwing

61 Duurzaamheid, continueren Zonnepanelenproject 

Parkstad. Zijn er naast het Zonnepanelenproject nog 

vooruitzichten op andere ontzorgingsinitiatieven voor 

inwoners van de gemeente?

De sinds enige tijd in het Roda-Stadion gehuisveste 

Woonwijzerwinkel Limburg is vooral bedoeld als het regionale en 

fysieke energieloket van de 7 Parkstad-gemeenten, waaronder 

Voerendaal. Deze gemeenten zijn eigenaar van de BV en 

aandeelhouders. De gemeenteraad van Voerendaal heeft hier in 

2019 goedkeuring aan gegeven. Bewoners kunnen in de winkel 

terecht voor al hun vragen m.b.t. de energietransitie en 

verduurzaming van hun particuliere huis of energiebesparing in 

hun huurhuis. De ontzorging bestaat vooral uit begeleiding, 

onafhankelijk en deskundig advies, toeleiding naar 

gekwalificeerde installateurs, informatie over financiering en 

subsidies.

75 VA Begroting in één oogopslag 8/9 Rioolrecht €1.711.000; en afvalstoffenheffing 

€1.486.000 moet kostendekkend zijn.blz.8 Zie blz. 9. 

Riolering €1.387.000 en inzameling afval €1.145.000   1. 

Waarom meer inkomsten dan uitgaven?

De op pagina 9 vermelde kosten zijn de geraamde kosten op de 

taakvelden riolering en afval.

Aan het rioolrecht en de afvalstoffenheffing mogen ook kosten 

worden toegerekend welke niet geraamd zijn op het taakveld 

riolering en taakveld afval. Voorbeelden hiervan zijn onder andere 

kwijtschelding, deel kosten overhead en btw. 

76 VA Financiële begroting 132 1. Hondenbelasting -€71.000, is dit het complete bedrag 

dat betaald wordt door burgers? 

2. Zo ja, wat waren de totale kosten in 2021 om deze 

belasting te innen en in de gemeente Voerendaal te 

controleren op hondenbezit?

3. Hoe hoog was het nettobedrag aan inkomsten voor 

de gemeente Voerendaal vanuit de hondenbelasting in 

2021? Dus minus alle kosten die hiermee gemoeid 

waren/zijn? 

Klopt, de raming voor opbrengst hondenbelasting is € 71.000. 

Voor 2020 was de werkelijke opbrengst € 69.764,37 en voor 2021 

tot op heden € 68.640,33.

De kosten van de BsGW voor inning gemeentelijke belastingen 

worden verdeeld over de verschillende gemeentelijke belastingen 

middels een vaste verdeelsleutel. Voor de hondenbelasting is dit 

voor 2021 geraamd op € 3.260. Werkelijk in 2020 toegerekende 

kosten aan hondenbelasting is 

€ 3.112,39. 

De inkomsten vallen weg, echter de totale kosten BsGW blijven 

nagenoeg gelijk. Ook de kosten voor het ledigen van de  

afvalbakken en de kosten voor de inkoop van hondenzakjes 

blijven bestaan. 
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77 VA Financiële begroting 132 “Dotatie voorziening personeel uit dienst

Een organisatie is altijd in beweging in Voerendaal gaat 

veel goed en op een aantal onderdelen is groei 

mogelijk.”

5. Wat wordt er bedoeld met “gaat veel goed”, waar 

moeten we aan denken in deze context en kunnen we 

enkele voorbeelden krijgen?

6. Op welke onderdelen is er groei mogelijk?

7 Is deze groei mogelijk of nodig? 

Ondanks corona en de veranderende scope van de functionele 

integratie, is de reguliere productie relatief vanzelfsprekend 

doorgegaan. Daarnaast zijn bijvoorbeeld verandertrajecten in het 

kader van de omgevingswet doorgevoerd en is het, uiteindelijk, 

gelukt om de personele bezetting op peil te houden. 

Ingezet wordt op het “bij de tijd houden” van de organisatie op 

zaken als dienstverlening, bereikbaarheid, diverse p-zaken 

(waarderingsbeleid, werkplekconcept, opleidingsplan), hoe 

werken wij (intern/extern) samen, projectmatig werken, digitaal 

procesgericht werken, datagedreven werken, meervoudig 

datagebruik, duurzaamheid, verbeterpunten P&C-cyclus, proces 

bestuurlijke besluitvorming, invulling intern consulentschap en 

veranderingen als gevolg van de Omgevingswet. Om 

(inhoudelijke) doelstellingen te realiseren is het noodzakelijk om 

deze investeringen in de organisatie te doen. 

78 VA Financiële begroting 132 “Om deze groei mogelijk te maken worden in 2022 

keuzes gemaakt om de mobiliteit van medewerkers te 

bevorderen.”

8. Welke groei wordt hier bedoeld?

9. Welke keuzes worden hier bedoeld?

10. Wat wordt er bedoeld met bevorderen van de 

mobiliteit van onze medewerkers?

In 2022 wordt uitvoering gegeven aan de organisatievisie Vitaal 

en Verbonden. Specifiek zal onder meer worden gefocust op het 

dienstverleningsconcept, duurzame inzetbaarheid en de P&C-

cyclus naast de dynamiek die de omgevingswet meebrengt.

Belangrijk is dat medewerkers maximaal gebruik maken van hun 

eigen kwaliteiten. Soms betekent dit ontwikkeling/opleiding binnen 

de organisatie, soms buiten de organisatie: dat is mobiliteit. 

79 VA Financiële begroting 132 “Geldleningen

De raming voor de ......t/m rente zonnepanelenproject.”

11. Op welke pagina van deze begroting kunnen we 

meer uitleg hierover vinden?

12. Zou dit nog eens nader toegelicht kunnen worden?

Een verdere toelichting op de raming voor rentelasten is niet 

opgenomen in dit boekwerk. Jaarlijks wordt op basis van de 

conceptbegroting inclusief geraamde investeringen een 

liquiditeitsprognose gemaakt (zie pagina 92), waaruit de 

rentelasten voor zowel kortlopende- en langlopende leningen uit 

voortvloeien. Daarnaast wordt gekeken naar de actuele stand van 

zaken betreffende verstrekte leningen in het kader van het 

zonnepanelen project. Tot slot is voor de eind 2020 verstrekte 

hybride lening aan Enexis zowel de rentelast als rentebaat 

opgenomen.

80 VA Financiële begroting 133 “Onderhoud verhardingen

Betreft met 1 jaar verschuiven van de weginspecties.”

12. Wat betekent dit in de praktijk?

13. Is goed gekeken naar de eventuele gevolgen 

hiervan?

De weginspectie is 1 jaar naar voren gehaald. Dit is gedaan om 

het synchroon te laten lopen met de maatregeltoets en het 

wegenbeheerplan. De laatste weginspectie heeft in het 1e 

kwartaal van dit jaar plaatsgevonden.
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81 VA Financiële begroting 133 “Vervanging afvalbakken

In de vervanging dient een inhaalslag gemaakt te 

worden.”

14. Hoe kan het dat er een inhaalslag gemaakt dient te 

worden?

15. Gaat het hier alleen om vervaging, of tevens om het 

plaatsen van afvalbakken op nieuwe locaties?

De gemeente heeft circa 200 afvalbakken. Het overgrote deel is 

sterk verouderd en voldoet niet meer aan de eisen die vanuit de 

Arbo worden gesteld. Daarnaast worden afvalbakken vervangen 

op die plaatsen waar we het illegaal aanbieden van huisvuil tegen 

willen gaan. Het gaat hierbij alleen om de vervanging van 

bestaande afvalbakken.

82 VA Financiële begroting 133 “Toerisme

Stimulering COVID-19 aanpak”

16. Graag een nadere toelichting?

Het bedrag is geraamd om in te zetten als stimulans voor 

toeristische ondernemers in 2022. Invulling vindt plaats samen 

met de sector. De verwachting is dat meer informatie in het eerste 

kwartaal van 2022 naar de raad komt.


